
 
Protokół Nr XIV/2011 

z odbytej sesji Rady Miejskiej  
w dniu 28 października  2011r. o godz.14.00 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Rzepinie 
 
 
Ad.1. 
Sprawy regulaminowe: 
 
Ad.1.1 
Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Jarosław Dudzis otworzył XIV zwyczajną  sesję VI 
kadencji Rady Miejskiej w Rzepinie. Po powitaniu Panów Burmistrzów, radnych,  
pracowników urzędu oraz przybyłych gości oświadczył, że zgodnie z listą obecności, 
aktualnie w sesji udział bierze 11 radnych (nieobecni usprawiedliwieni radni: Robert 
Łukaszewicz, Józef Siejkowski, Dariusz Wąsowicz), co wobec ustawowego składu Rady 
wynoszącego 15 radnych stanowi, quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał (lista obecności radnych i gości stanowi załącznik 1 i 2 do niniejszego protokołu). 
 
Ad.1.2. 
Zgłoszenie uwag i poprawek do porządku obrad. 
Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że z porządku obrad należy wycofać projekt 
uchwały 6.1.w sprawie przyjęcia „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających 
azbest dla Gminy Rzepin na lata 2011-2032” i  wprowadzić projekt uchwały  6.11. w sprawie 
zmiany statutu ZE-AS w Rzepinie. 
Ponadto  zwrócił się z pytaniem, czy są inne propozycje do porządku obrad sesji. 
Radni nie wnieśli uwag i innych propozycji. 
 

Ad.1.3. 
Przedstawienie porządku obrad. 
Wiceprzewodniczący Rady przedstawił porządek obrad  wraz   ze zmianami. 
 

Porządek obraz  ze  zmianami przyjęto 11  głosami „za”. 
 
Ad.1.4. 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej  sesji. 
 
„Za” przyj ęciem protokołu z poprzedniej  sesji  głosowało 11 radnych. 
O godz. 14.10 na sesję  przybył radny Przemysław Jarosik. 
 
Ad.2. 
Informacja Burmistrza Rzepina i Przewodniczącego Rady o wynikach analizy 
oświadczeń majątkowych osób ustawowo zobowiązanych do ich złożenia. 
 
Burmistrz Andrzej Skałuba poinformował, iż zgodnie z  ustawą z dnia 8 marca 1990r. o 
samorządzie gminnym osoby wymienione w art.24 h pkt 1 tej ustawy są  zobowiązane do 
złożenia oświadczenia majątkowego w terminie  określonym w ustawie ( pisemna informacja 
stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu). 
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Natomiast  Wiceprzewodniczący Jarosław Dudzis w imieniu Przewodniczącego Roberta 
Łukaszewicza odczytał  pismo Wojewody Lubuskiego dot. analizy oświadczeń majątkowych 
złożonych na ręce Wojewody przez Burmistrza Rzepina i Przewodniczącego Rady Miejskiej- 
(pisemna informacja stanowi załącznik Nr 4”a”  do niniejszego protokołu). 
Ponadto poinformował, iż wszystkie  oświadczenia radnych zostały złożone w terminie 
przewidzianym ustawą . Przewodniczący Rady zwrócił  jedynie uwagę  na  nieuwzględnienie  w 
niektórych przypadkach  zarobków małżonków.  
 

Ad.3. 
Sprawozdanie z działań ukierunkowanych na poprawę  stanu melioracji w gminie. 
Pan Mirosław Moskalski poinformował, iż  na terenie Gminy Rzepin znajdują się: 

1. Rowy melioracji szczegółowej - 91 km 
2.Rzeka Ilanka- 11.5 km 
3. Kanały  l ,6 km 
4. Grunty zmeliorowane - 2107 ha : 
    w tym grunty orne 1.553 ha ; użytki zielone  554 ha 
5.Zbiorniki wodne w obrębie wsi: 
 

- Kowalów - l  szt. o pow. 0,78 ha 
- Radów - l szt. o pow. ok. 0,90 ha 
- Gajec  l szt. o pow. 0,67 ha 
- Starków - l szt. o pow. ok. 0.20 ha 
- S ułów - 2 szt o pow. 0,20 ha 
- Serbów - 4 szt. o pow. 0,57 ha 

Nadmienił , iż w roku bieżącym zostało oczyszczone ok. l0 km rowów  : 
- konserwacja rowów wykona przez Urząd - przy użyciu pracowników interwencyjnych 
na długości  ok. 4,5 km  w obrębie ulic : Poznańska ,Kilińskiego Zapłocie , 

Boh. Radzieckich ,Walki Młodych , Kraszewskiego , Okrężna oraz we wsi Kowalów - 
przy drodze do cmentarza i we wsi Radów; 

- przez osoby fizyczne — ok. 2,5 km 
- przez firmę STRABAG - ok. 3,0 km w obrębie budowanej autostrady 
- Rzeka Ilanka - teren Miasta Rzepin na dł. ok. 0,9 km 

Obecnie są prowadzone prace na rzece Ilanka od wsi Starościn - do m. Rzepin na dł. ok. 5 km 
– wykonawcą  prac jest  WZMiUW Inspektorat w Słubicach. 

W celu zwrócenia uwagi na obowiązek wykonywania konserwacji rowów melioracyjnych w 
dniu 9 marca 2011 r. w siedzibie Urzędu zorganizowano spotkanie z rolnikami, aby 
omówić zadania wynikające z obowiązku utrzymania urządzeń melioracyjnych. 
Jednakże na spotkaniu rolnicy nie wyrazili zgody na prowadzenie wspólnych prac 
melioracyjnych. 
W związku  z tym do wszystkich sołectw została przesłana informacja  przypominająca ,że 
wszyscy właściciele nieruchomości na podstawie art.77 ust. l ustawy z dnia 18 lipca 2001 r. 
Prawo Wodne ( Dz.U. z 2005r. Nr 239. póz. 2019) są zobowiązani do utrzymania urządzeń 
melioracji wodnych szczegółowych. 

W celu uregulowania i poprawy stosunków wodnych  zakłada się w 2012r. oczyszczenie i 
naprawę zbiorników wodnych we wsi : Gajec . Sułów. Serbów i Kowalów. 
Obecnie Urząd zlecił wykonanie zakresu prac jak również wyliczenie  kosztów z tym 
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związanych. 
Pan Moskalski powiedział, iż gmina posiada Spółkę Wodną, która swoje prace zleciła do 
wykonywania przez Rejonowy Związek Spółek Wodnych w Sulęcinie , lecz  z uwagi na brak  
 
zainteresowania ze strony użytkowników rowów - prace te nie są prowadzone. 
Pytań i uwag do przedstawionej informacji nie zgłoszono. 
 
Ad.4. 
Informacja o realizacji zadań oświatowych , wyniki egzaminów i sprawdzianów. 
Wiceprzewodniczący Jarosław Dudzis poinformował, iż w związku z tym, że Dyrektor 
Krawczyk nie mógł być obecny  na dzisiejszej sesji , powyższa informacja została 
przedstawiona  na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 27.10.2011r. 
Nadmienił, iż przedstawiona informacja była szeroko omówiona i dyskutowana , w  związku  
z czym zwrócił się do radnych -  jeśli w międzyczasie nasunęły się uwagi bądź  pytania , żeby 
je przedstawili, a Pana Burmistrza prosił o udzielenie w miarę możliwości odpowiedzi. 
Jednakże radni nie wnieśli uwag i pytań do ww. informacji.  
 
Ad.5. 
Sprawozdanie Burmistrza Rzepina o pracy między sesjami. 
 
Burmistrz Skałuba poinformował, że między sesjami odbył spotkanie z inwestorem 
elektrowni wiatrowych- omówiono przebieg linii energetycznych. 
Spotkanie z Prezesem Laterii –omówiono sytuację finansową przedsiębiorstwa. 
Udział w Walnym Zgromadzeniu CZG-12 w Gługoszynie. 
Spotkanie z mieszkańcami Rzepina  - przedstawienie przez projektanta koncepcji 
modernizacji hydroforni przy ul. Al. Wolności.  
Spotkanie z inwestorem holenderskim – omówienie oferty inwestycyjnej. 
Spotkanie z Prezesem Spółdzielni Mieszkaniowej – wypracowanie stanowiska w sprawie 
pokrycia kosztów utrzymania dróg na osiedlu Bol. Chrobrego. 
Spotkanie z przedstawicielem spółki energetycznej-omówienie możliwości zakupu tańszej 
energii. 
Udział w uroczystych obchodach  Dnia Nauczyciela. 
Udział w obchodach Dnia Seniora. 
Spotkanie z przedstawicielami Spółki Melioracyjnej w sprawie  zbiorników retencyjnych w 
miejscowościach  :Gajec, Sułów, Serbów i Kowalów – określenie kierunku działania. 
Spotkanie z Dyrektorem Telekomunikacji –omówienie zakresu prac przy realizacji Internetu 
szerokopasmowego. 
Wyjazd do Pogorzelicy na Zrzeszenie Burmistrzów –spotkanie z Marszałkiem Woj. 
Lubuskiego -omówienie strategii Woj. Lubuskiego. 
Spotkanie z Zarządem Ogrodów Działkowych-omówienie zasad przejęcia terenów przy 
obwodnicy Rzepina będących w użytkowaniu wieczystym (rezerwa terenów inwestycyjnych). 
Przyjmowanie petentów. 
Ponadto Burmistrz poinformował, iż w międzyczasie jest wykonywane czyszczenie rzeki 
Ilanki  na odcinku Starościn –Rzepin. 
Nadmienił, iż  już od dziś  powinny rozpocząć prace na rzece  maszyny. 
Trwa modernizacja pomieszczeń po byłej kotłowni w LO z przeznaczeniem na cele 
Środowiskowego Domu Opieki, otwarcie jest przewidziane na dzień 1 grudnia 2011r. 
Ponadto trwa rekultywacja tzw. dzikiego wysypiska śmieci przy ul. Ośniańskiej - będzie tam 
również ustawiony zakaz wjazdu. 
Wykonano  odtworzenie rowów  melioracyjnych w Kowalowie. 



4 
 

Nastąpiła wymiana płyt pomnikowych przy grobie nieznanego żołnierza. 
Wykonano renowację wejścia  do Zespołu Ekonomiczno -Administracyjnego Szkół w 
Rzepinie. 
Wykonano remont chodnika w Kowalowie oraz  odwodnienie drogi , która była wykonywana 
w ub. roku ze środków agencyjnych. 
 
Ad.6.Podjęcie uchwał w sprawie: 
Ad.6.1. 
„Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest dla Gminy Rzepin na 
lata 2011-2032” . 
Pan Moskalski wyjaśnił , iż w związku z brakiem  uzgodnień z Państwowym Inspektorem 
Sanitarnym, Wojewódzkim Regionalnym Dyrektorem Ochrony Środowiska i  Urzędem  
Marszałkowskim- jest prośba , by wycofać z porządku obrad sesji projekt uchwały  i 
wprowadzić  na najbliższą sesję  po uzyskaniu wymaganych uzgodnień. 
W związku  z powyższym projekt  uchwały został wycofany z porządku obrad. 
 

Ad.6.2. 
Przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości zabudowanej stanowiącej własność gminy 
Rzepin.  
Pan Mirosław Moskalski poinformował, iż projekt uchwały zakłada sprzedaż dwóch lokali 
mieszkalnych położonych   przy ul. Ogrodowej 68 w Rzepinie. 
Sprzedaż odbędzie się w drodze bez przetargowej , na rzecz najemców tych lokali. 
Pytań i uwag  do ww. projektu uchwały nie zgłoszono.   
 

„Za” podj ęciem uchwały głosowało  12 radnych – jednogłośnie. 
 

Ad.6.3. 
Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej  Gminy Rzepin na lata 2011-2025. 
Skarbnik Gminy Pani Helena Dziemidowicz poinformowała, iż w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej ulegają zmianie dochody i wydatki o kwotę 77.662zł . 
Pytań i uwag  nie zgłoszono.   
 

„Za” podj ęciem uchwały głosowało  12 radnych – jednogłośnie. 
 

Ad.6.4. 
Zmiany uchwały budżetowej. 
Pani Helena Dziemidowicz poinformowała, iż zwiększa się dochody o kwotę 328.019,88zł. w 
tym: 

- Dział 756 rozdział 75618 & 0480 wpływy z opłat za zezwolenia na sprzedaż alkoholu 54.509,72 
zł., 
- Dział 852 rozdział 85212 & 2010 dotacje celowe otrzymane z budżetu państwa na realizację 
zadań 
bieżących z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych gminie (związkom 
gmin) 
ustawami 96.000 zł., 
- Dział 852 rozdział 85295 & 2030 dotacje celowe otrzymane z budżetu państwa na realizacje 
własnych zadań bieżących gmin (związków gmin)- "Pomoc państwa w zakresie dożywiania"  
- 18.700zł., 
- Dział 853 rozdział 85395 & 2007 dotacja celowa w ramach programów finansowanych z 
budżetu 
UE - środki z Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki na realizacje Projektu pn. "Rozwój i 
upowszechnianie aktywnej integracji przez ośrodki pomocy społecznej" 145.219,59 zł., 
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- Dział 921 rozdział 92105 & 2039 środki z budżetu państwa z dotacji celowej na realizacje 
zadania 
pn "Muzyka nie zna granic" 0,50 zł., zwrot środków z budżetu państwa z rezerwy celowej na 
realizację zadania pn. "Dwa miasta jedno święto" zadanie zrealizowane i sfinansowane w 2010 
roku 6.904,15 zł., zwrot środków z budżetu państwa z rezerwy celowej na realizację zadania pn. 
"Pożegnanie lata" zadanie zrealizowane i sfinansowane w 2010 roku 3.498,47 zł., zwrot środków 
z 
budżetu państwa z rezerwy celowej na realizację zadania pn. "Rzepin przez pryzmat sztuki" 
zadanie zrealizowane i sfinansowane w 2010 roku 3.183,70 zł. 
- Dział 921 rozdział 92105 & 2708 środki na dofinansowanie własnych zadań bieżących gmin 
pozyskane z innych źródeł (środki z Programu Operacyjnego Współpracy Transgranicznej Polska 
(Województwo Lubuskie)-Brandenburgia na dofinansowanie zadania pn. "Muzyka nie zna 
granic" 3.75 zł., 

II. Zwiększa się wydatki o kwotę 328.019,88 zł. w tym: 

1. zwiększa się wydatki o kwotę 395.688,65 zł. z tego: 

a) zwiększa się wydatki bieżące o kwotę 388.399,04 zł. w tym: 

- Dział 750 rozdział 75023 & 4370 opłata z tytułu zakupu usług telekomunikacyjnych 
świadczonych 
w stacjonarnej publicznej sieci telefonicznej 4.000 zł., 
- Dział 754 rozdział 75412 & 3030 różne wydatki na rzecz osób fizycznych 6.000 zł., 
- Dział 851 rozdział 85154 & 4110 składki na ubezpieczenia społeczne 800 zł., & 4170 
wynagrodzenia bezosobowe 15.000 zł., & 4210 zakup materiałów i wyposażenia 30.109,72 zł., & 
4260 zakup energii 600 zł., & 4300 zakup usług pozostałych 8.000 zł., 
- Dział 852 rozdział 85212 & 3110 świadczenia społeczne - zadania zlecone 93.204 zł., & 4010 
wynagrodzenia osobowe pracowników 2.796 zł., 
- Dział 852 rozdział 85219 & 3110 świadczenia społeczne 1.050 zł., 
- Dział 852 rozdział 85295 & 3110 świadczenia społeczne - środki z dotacji na dożywianie 18.700 
zł., 
- Dział 853 rozdział 85395 & 3027 wydatki osobowe niezaliczone do wynagrodzeń 13.790 zł., 
&4017 
wynagrodzenia osobowe pracowników 14.880 zł., & 4117 składki na ubezpieczenia społeczne 
2.350 
zł., & 4127 składki na Fundusz Pracy 370 zł., & 4177 wynagrodzenia bezosobowe 5.600 zł., & 
4217 
zakup materiałów i wyposażenia 6.080 zł., & 4307 zakup usług pozostałych 100.549,59 zł., &4447 
odpisy na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych 1.100 zł., &4707 szkolenia pracowników 
niebędących członkami korpusu służby cywilnej 500 zł. - wszystkie wydatki w tym dziale będą 
realizowane ze środków pochodzących z Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, natomiast 
środki własne Gminy Rzepin będą ponoszone w & 3119 świadczenia społeczne 20.265,16 zł., 
- Dział 900 rozdział 90001 & 4567 odsetki od dotacji oraz płatności wykorzystanych niezgodnie z 
przeznaczeniem lub wykorzystanych z naruszeniem procedur, o których mowa w art. 184 ustawy, 
pobranych nienależnie lub w nadmiernej wysokości 1.064 zł., 
- Dział 900 rozdział 90004 & 4260 zakup energii 1.000 zł., 
- Dział 900 rozdział 90015 & 4260 zakup energii 13.585,57 zł., & 4300 zakup usług 
pozostałych 
5.000 zł., 
- Dział 900 rozdział 90095 & 4010 wynagrodzenia osobowe pracowników 19.000 zł., & 4110 
składki 
na ubezpieczenia społeczne 3.000 zł., 
- Dział 921 rozdział 92105 & 4178 wynagrodzenia bezosobowe 3,75 zł. środki z Programu 
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Operacyjnego Współpracy Transgranicznej Polska (Województwo Lubuskie)-Brandenburgia na 
realizację zadania „Muzyka nie zna granic", &4179 wynagrodzenia bezosobowe 0,75 zł., środki 
własne gminy , 0,50 zł. środki z budżetu państwa z dotacji celowej. 

b) zwiększa się wydatki majątkowe o kwotę 7.289,61 zł. w tym: 

- Dział 900 rozdział 90001 & 6667 zwroty dotacji oraz płatności, w tym wykorzystanych 
niezgodnie z przeznaczeniem lub wykorzystanych z naruszeniem            procedur, o których 
mowa 
w art. 184 ustawy, pobranych nienależnie lub w nadmiernej wysokości, dotyczące wydatków 
majątkowych 7.289,61 zł., 

2. Zmniejsza się wydatki o kwotę 67.668,77 zł. z tego: 

a) zmniejsza się wydatki bieżące o kwotę 60.379,16 zł. w tym: 

- Dział 750 rozdział 75011 & 4010 wynagrodzenia osobowe pracowników 24.064 zł., 
- Dział 750 rozdział 75023 & 4010 wynagrodzenia osobowe pracowników 5.000 zł., & 4140 
wypłaty 
na Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 4.000 zł., 
- Dział 754 rozdział 75412 & 4110 składki na ubezpieczenia społeczne 1.500 zł., & 4370 opłaty z 
tytułu zakupu usług telekomunikacyjnych świadczonych w stacjonarnej publicznej sieci 
telefonicznej 1.500 zł., & 4430 różne opłaty i składki 3.000 zł., 
- Dział 852 rozdział 85214 & 3110 świadczenia społeczne 20.265,16 zł. zasiłki celowe-środki własne 
gminy, 
- Dział 852 rozdział 85219 & 4010 wynagrodzenia osobowe pracowników 1.050 zł., 

b) zmniejsza się wydatki majątkowe o kwotę 7.289,61 zł. w tym: 

- Dział 010 rozdział 01010 &6050 wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych 
7.289,61 zł. (budowa sieci kanalizacyjnej oraz wodociągowej do wsi Gajec). 

Streszczenie projektu systemowego wsparcie instrumentami aktywnej 
integracji mieszkańców Gminy Rzepin w ramach Poddziałania 7.1.1 
„Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji przez ośrodki pomocy 
społecznej" w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. 

Cele projektu 

Celem ogólnym projektu jest zwiększenie aktywności społeczno-zawodowej osób 
bezrobotnych, poszukujących pracy lub niepozostających w zatrudnieniu, będących 
w wieku aktywności zawodowej i korzystających ze świadczeń pomocy społecznej. 
Ponadto projekt będzie zgodny z zasadą budowania społeczeństwa informacyjnego, 
ponieważ skupia się na nabyciu nowych umiejętności przez uczestników projektu, a 
także planowane są działania, które mają na celu podniesienie poziomu wykształcenia 
uczestników. Poza grupą docelową, realizacja projektu będzie mieć wpływ na rozwój 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Rzepinie poprzez zwiększenie potencjału materialnego 
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oraz ludzkiego. 

Cele szczegółowe: 

- podniesienie samoświadomości i gotowości do zmiany wraz ze zmniejszeniem tendencji 
do 
stereotypowego myślenia polegające na podniesieniu samooceny i motywacji do 
zmiany 
własnego losu; 

- podniesienie   zdolności   interpersonalnych   wraz  z   poczuciem   bezpieczeństwa   
oraz 
samodzielności poprzez przyswojenie zachowań asertywnych, nabycie wiedzy na 
temat 
uczuć, naukę radzenia sobie ze stresem i złością; 

- poprawa   wizerunku   uczestników   projektu   poprzez   nabycie   przeświadczenia   
o 
konieczności zachowania troski o wygląd zewnętrzny i stan zdrowia; 

- nabycie umiejętności sprawnego poruszania się po rynku pracy poprzez 
uświadomienie 
sobie swoich możliwości, nabycie umiejętności sporządzania dokumentów 
aplikacyjnych 
oraz umiejętności autoprezentacji; 

 

 

Grupy docelowe 

Wsparciem zostaną objęte osoby nie pracujące, będące w wieku aktywności 
zawodowej, korzystające z pomocy OPS Rzepin. Są to osoby o obniżonym poczuciu 
własnej wartości i ograniczonych umiejętnościach społecznych, które utrudniają dostęp 
do rynku pracy. Grupa docelowa (wszystkie 81 osób) to osoby zagrożone wykluczeniem 
społecznym. Część osób ze względu na posiadane ograniczenia psychospołeczne i 
problemy w 

komunikacji interpersonalnej odczuwa lęk przed dokonywaniem zmian, co stanowi 
barierę w aktywnym poszukiwaniu ofert pracy, umożliwiających poprawę sytuacji 
życiowej. W grupie tej znajdują się osoby o różnym poziomie motywacji do 
dokonywania zmian funkcjonowania społecznego. 

Ze wszystkimi uczestnikami projektu pracownicy socjalni podpiszą kontrakty 
socjalne. Każdy z uczestników projektu będzie mieć do wyboru przynajmniej 3 moduły 
aktywnej integracji z zawartych poniżej: 



8 
 

- trening relacji rodzinnych, 

- warsztaty równości płci, 

- trening kompetencji podstawowych, 

- warsztaty higieny osobistej i zdrowego stylu życia 

- indywidualne konsultacje z obszaru higieny osobistej i wizażu (zajęcia 
praktyczne 
z kosmetyczką i fryzjerką), 

- warsztaty konstruktywnego spędzania czasu wolnego, 

- warsztaty terapeutyczne (w tym terapia uzależnień), 
 

- indywidualne konsultacje z terapeutą - każdy z uczestników ma do 
dyspozycji 
średnio 4h spotkań z terapeutą, 

- warsztat radzenia sobie z uczuciami trudnymi, 

- warsztat antystresowy - pozwoli zniwelować bariery psychologiczne występujące 
u 
osób pozostających   bez pracy, wzmacniając ich pewność siebie i motywację do 
aktywnej 
obecności na rynku pracy, 

- indywidualne doradztwo zawodowe z określeniem predyspozycji, 
zaplanowaniem 
ścieżki kariery i opracowaniem indywidualnego planu działania; pozwoli to określić 
słabe i 
mocne strony beneficjentów, wskaże kierunki poszukiwań zatrudnienia 
odpowiadające 
określonym predyspozycjom, 

- asystent rodziny - 20 rodzin wspartych będzie średnio 32 godzinami 
asysty 
rodzinnej; celem pracy asystenta rodziny będzie przygotowanie rodzin do 
prawidłowego 
pełnienia ról społecznych, w tym opiekuńczych i wychowawczych, nabycie 
umiejętności 
zarządzania budżetem domowym i posiadanymi zasobami, zwiększenie poczucia 
wpływu 
na własne życie i motywowanie do zmiany sytuacji życiowej. 
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Ponadto   5   etatowych   pracowników   socjalnych   będzie   realizowało   kontrakty 

 

socjalne. Łącznie realizowanych będzie 81 kontraktów socjalnych. Pracownicy socjalni 
podejmować będą działania środowiskowe mające na celu przeciwdziałanie wykluczeniu 
społecznemu czyli wsparcie jednostki lub rodziny ukierunkowane na wzmacnianie lub 
odzyskanie zdolności do pełnienia ról społecznych i funkcjonowania w społeczeństwie. 
Uczestnicy projektu w ramach ustawy o pomocy społecznej zostaną objęci wsparciem 
finansowym lub rzeczowym, które przyczyni się do zwiększenia spójności społecznej. 

Rezultaty 

Cel główny wraz z celami szczegółowymi bezpośrednio wpływają na osiągnięcie 
efektów w ramach POKL 7.1.1 poprzez rozwój form aktywnej integracji oraz 
upowszechniania pracy socjalnej na rzecz osób wykluczonych społecznie. Wartością 
dodaną projektu będzie wzrost pozytywnego wizerunku i społecznego poparcia dla 
działań realizowanych przez Ośrodek Pomocy Społecznej w Rzepinie 

Realizacja 

Realizację projektu przewidziano w partnerstwie z Powiatowym Urzędem Pracy 
w Słubicach. Projekt będzie realizowany do 31 grudnia 2013 roku. 

Ponadto Pani Skarbnik wyjaśniła, iż w międzyczasie gmina otrzymała środki z Urzędu 
Woj.-dotacja na zadania własne na dofinansowanie zasiłków okresowych w zakresie 
pomocy społecznej-24.100zł . 

Podatek dochodowy od osób prawnych- 25.630zł. 

Kuratorium Oświaty  przekazało  27.932zł- dotacja na zadania własne na pomoc 
materialną dla uczniów na okres wrzesień-grudzień 2011r. – co daje ogólną kwotę -
77.662-zwiekszenia. 

Natomiast jeśli chodzi  o wydatki – na wydatki składają się : 

-20% wkładu środków własnych   na zasiłki  okresowe- 2.525zl. 

- z Urzędu Woj. -24.100zł 

-stypendia dla uczniów – 27.932zł. 

-20% środków własnych jako udział – 6.983zł. 
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oraz  w związku  z przywróceniem do pracy Pana  J.Sz.  na wynagrodzenie -11.760zł, 

ZUS – 1874zł. 

-Fundusz Pracy – 288zł. 

-koszty sądowe 2.200zł  - razem daje -77.662 zł.  

Poza tym  Wiceprzewodniczący Dudzis zwrócił się z pytaniem -  co oznacza zapis „różne 

wydatki”  – dodaje  się kwotę  6.000zł ? 

Pani Skarbnik wyjaśniła , iż jest to udział strażaków w czynnej akcji gaśniczej. 
Więcej pytań i uwag  do  projektu uchwały nie zgłoszono.   
 
„Za” podj ęciem uchwały głosowało  12 radnych – jednogłośnie. 
 
 
Ad.6.5. 
Zmiany uchwały nr III/18/10 Rady Miejskiej w Rzepinie z dnia 29.12.2010r. w sprawie 
przyj ęcia GPPiRPA na 2011r. w Gm. Rzepin. 
 
Pani Ewa Sierant-Lipnicka poinformowała, iż w związku  ze zwiększeniem środków w 
budżecie z tytułu  wydanych zezwoleń na sprzedaż alkoholu –zwiększa się budżet o  kwotę 
54.509,72zł.  
Ponadto poinformowała, iż na wspólnym posiedzeniu komisji projekt uchwały był szeroko 
omówiony, wobec czego prosiła o zadawanie ewentualnych pytań. 
Pytań i uwag do ww. projektu uchwały nie zgłoszono.   
 
„Za” podj ęciem uchwały glosowało  12 radnych – jednogłośnie. 
 
Ad.6.6. 
Zmiany uchwały Nr VII/54/11 RM w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagosp. przestrzennego dla obszaru „Nad Ilank ą” leżącego w 
sąsiedztwie  ul. Moniuszki i ul. Poznańskiej w Rzepinie. 
 
Pani Elżbieta Wiśniewska poinformowała, że  na wspólnym  posiedzeniu komisji projekt 
uchwały został dosyć obszernie  omówiony , w związku  z czym prosiła o zadawanie pytań. 
Pytań i uwag  do ww. projektu uchwały nie zgłoszono.   
 
„Za” podj ęciem uchwały głosowało  12 radnych – jednogłośnie. 
 
Ad.6.7.  
Miejscowego planu zagosp. przestrzennego w obrębie ulic H. Sawickiej , Kolejowej , 
J. Słowackiego w Rzepinie. 
 
Pani Elżbieta Wiśniewska poinformowała, iż  na wspólnym  posiedzeniu komisji 
problematyka dot. ww. projektu uchwały została  omówiona , w związku  z czym prosiła o 
ewentualne pytania. 
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Radna  Wodara zwróciła się z pytaniem , czy nie nastąpiła pomyła w projekcie uchwały , 
ponieważ  ul. Słowackiego jest położona w dość  dużej odległości od ul.H.Sawickiej i 
Kolejowej? 
 
Pani Wiśniewska wyjaśniła, że wszystko jest podane poprawnie. 
Powiedziała, iż  są wpisane trzy ulice ponieważ jest  to zmiana planu zagosp. przestrzennego. 
Pierwotny plan , który  był uchwalony w 1996r. obejmował dość duży obszar w  m. Rzepin i 
 był ograniczony właśnie tymi  ulicami. 
Jest to teren ul. Prusa , częściowo ul. H. Sawickiej i niektóre działki z ul. Kolejowej.    
Więcej pytań i uwag  do  projektu uchwały nie zgłoszono.   
 
„Za” podj ęciem uchwały głosowało  12 radnych – jednogłośnie. 

Ad.6.8. 
 
Wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Słubicach na kadencję lat 2012-2015. 
 
Radny Pych odczytał pozytywną opinię Zespołu Opiniującego kandydatów na ławników do 
Sądu Rejonowego w Słubicach (protokół Zespołu stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu). 
Następnie przystąpiono do wyboru Komisji Skrutacyjnej. 
Komisja w składzie : 
1. Konieczna Renata 
2. Wodara Agnieszka 
3. Przybył Tomasz 
 Zadaniem  komisji było przeprowadzenie tajnego  głosowania.  
Głosowanie  polegało na tym, iż Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Tomasz Przybył z   
listy obecności wyczytywał kolejno radnych, którzy po otrzymaniu dwóch kart do głosowania 
i po  
postawieniu  znaku „x” przy danych  kandydatach  na ławników- wrzucali karty do urny. 
Następnie po zakończeniu głosowania,  komisja udała się do innego pomieszczenia celem 
przeliczenia głosów. 
 
W tym czasie o godz.14.35 Wiceprzewodniczący ogłosił przerwę w obradach. 
Po przerwie o godz.14.55 wznowiono obrady. 
 
Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Pan Tomasz Przybył odczytał protokół z 
przeprowadzonego głosowania(protokół stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 
Komisja stwierdziła, iż w wyniku tajnego głosowania  na ławników do Sądu Rejonowego w 
Słubicach  wybrano następujące osoby: 
 
1.Panią Beatę Popławską, 
2.Pana Leszka Parzyjagłę, 
3.Panią Zofię Rózgę, 
4.Pana Wacława Mieczysława Besarabę. 
 
Wobec powyższego przystąpiono do  głosowania nad uchwałą w sprawie wyboru ławników 
do Sądu Rejonowego w Słubicach. 
 
„Za” podj ęciem uchwały głosowało 12 radnych – jednogłośnie. 
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Ad.6.9. 
Przeznaczenia do oddania w użytkowanie wieczyste nieruchom. zabudowanej 
stanowiącej własność gm. Rzepin. 
 
Pan Mirosław Moskalski poinformował, iż projekt uchwały zakłada oddanie w użytkowanie 
wieczyste nieruchomości ozn. Nr 59 o pow.200m2 położonej w m. Drzeńsko. 
Pytań i uwag  do  projektu uchwały nie zgłoszono.   
 
„Za” podj ęciem uchwały głosowało 12 radnych – jednogłośnie. 
 
 
Ad.6.10. 
Zatwierdzenia projektu systemowego pt.”Wsparcie instrumentami aktywnej integracji 
mieszkańców gm. Rzepin” finansowanego ze środków UESPOKL 2007-2013 w ramach 
priorytetu VII .   
 
Pan Sławomir Karatysz poinformował, iż w związku z uruchomieniem przez Europejski 
Fundusz Społeczny Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013, istnieje możliwość  
pozyskania środków finansowych na realizację działań w obszarze : zatrudnienia, edukacja, 
integracja społeczna, rozwój potencjału adaptacyjnego pracowników i przedsiębiorstw, a 
także zagadnienia związane z rozwojem zasobów ludzkich na terenach wiejskich z budową 
sprawnej i partnerskiej administracji publicznej wszystkich szczebli oraz z promocją zdrowia. 
Celem projektu jest zwiększenie aktywności społeczno-zawodowej osób bezrobotnych, 
poszukujących pracy lub niepozostających w zatrudnieniu , będących w wieku aktywności 
zawodowej i korzystających ze świadczeń pomocy społecznej. 
Poza grupą docelową realizacja projektu będzie miała wpływ na rozwój Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Rzepinie poprzez zwiększenie potencjału materialnego oraz ludzkiego. 
Pytań i uwag  do  projektu uchwały nie zgłoszono.   
 
„Za” podj ęciem uchwały głosowało 12 radnych – jednogłośnie. 
 
Ad.6.11. 
Zmiany statutu Zespołu Ekonomiczno –Administracyjnego Szkół w Rzepinie. 
 
Burmistrz Skałuba poinformował, iż projekt uchwały zakłada zmianę struktury organizacyjnej 
ZE-AS, który jest  spowodowany m.in. przywróceniem do pracy na stanowisko kierownika 
gospodarczego obiektu sportowego  Pana J.Sz. zgodnie z wyrokiem Sądu Okręgowego w 
Gorzowie Wlkp. Jak również uregulowaniem tematu dot. likwidacji dwóch stanowisk tj. 1 
etatu kierowcy gimbusa szkolnego i 1 etatu opiekuna w trakcie dowożenia  dzieci do szkół – 
były to etaty martwe –dodaje burmistrz. 
Pytań i uwag  do  projektu uchwały nie zgłoszono.   
 
„Za” podj ęciem uchwały głosowało 12 radnych – jednogłośnie. 
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Ad.7. 
Interpelacje, wnioski, zapytania i sprawy  różne. 
 
Na wstępie  radna Wodara  odczytała protokół z przeprowadzonej wizytacji w Zespole Szkół 
w Kowalowie w dniu 3 października 2011r. 
Komisja w składzie: 
1.Robert Łukaszewicz 
2.Damian Utracki 
3.Józef Siejkowski 
4.Przemysław Jarosik 
5.Tomasz Przybył  
6.Agnieszka Wodara 
Komisja na wstępie zapoznała się  ze stanem technicznym budynku proponowanego na 
adaptację świetlicy w Starkowie. 
Komisja stwierdziła, że budynek jest przestrzenny, funkcjonalny i doskonale wyposażony 
(kuchnia i pokoje). 
Oprócz celów świetlicowych  jest możliwość wykorzystania obiektu np. na ośrodek 
szkoleniowy. 
Radna Wodara dodaje, że rzeczywiście budynek jest bardzo ładny. 
Poza tym temat ten jest radnym znany, niemniej jest warty  tego, by ponownie zacząć 
rozmawiać o nim. Natomiast  największe starania czyni radny Siejkowski- dodaje.  
 
Następnie komisja przeprowadziła wizytację palcówki oświatowej w Kowalowie. 
W obecności Pani  Barbary Udzieli oraz Pani Lidii Roszak zgłoszono następujące usterki oraz  
propozycje dot. poprawy  jakości funkcjonowania obiektów: 
- adaptacja pomieszczenia na świetlicę po byłej kotłowni, 
-brak elewacji na budynku magazynu, 
-potrzeba dostosowania  budynku dla osób  niepełnosprawnych (podjazdy), 
-wymiana gumoleum w części klas, 
-wymiana drzwi w niektórych gabinetach, 
-uzupełnienie monitoringu i oświetlenia na boisku, 
-zakup „dmuchawy” do utrzymania czystości  wokół boiska i na boisku, 
-podwyższenie ogrodzenia  od strony głównej drogi, gdzie  znajduje się boisko do piłki 
plażowej. 
-wymiana grysu na boisku przeznaczonym do rzutu kulą, 
-wymiana nawierzchni na placu wewnętrznym na tyłach budynków szkolnych,  
-wymiana chodników wokół budynku. 
Radna Wodara dodaje, iż  komisja odniosła bardzo pozytywne wrażenie  odnośnie działań 
dyrekcji i pracowników oraz wyglądu samej placówki. 
Komisja  była pod miłym wrażeniem. 
Nadmieniła, iż budynek jest przestrzenny , zadbany i czysty – oznacza to , że jest tam dobry 
gospodarz. 
 
W kwestii uzupełnienia wypowiedzi radnej Wodary głos zabrała Dyrektor szkoły Pani 
Barbara Udziela, dziękując na wstępie za miłe słowa  i  pozytywną ocenę. 
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Nadmieniła, iż jeśli chodzi o boiska szkolne – jest to cały kompleks sportowy, który został 
wykonany ze środków UE  w ramach programu pn. „ Odnowa Wsi”. 
W  założeniach programu było, by boiska były otwarte i udostępniane wszystkim  
mieszkańcom wsi- i tak też jest – dodaje Pani Udziela. 
Natomiast już na etapie projektowania nie zostały dobrze przemyślane sprawy  m.in. 
zamontowania  oświetlenia  i monitoringu,  co powoduje , że można grać tylko do  
określonych godzin. 
Poza tym  w okresie jesiennym , gdy szybko zapada zmrok na boisku zbierają się różne 
osoby, które  pozostawiają  po sobie dużo śmieci , butelek  i puszek . 
W związku z czym Pani Dyrektor uważa, że jeżeli teren byłby oświetlony  na pewno można 
by tego  uniknąć,  natomiast  kamery zabezpieczyłby teren przed dewastacją. 
Jeśli chodzi o „grys”, który wypełnia trójkąt do rzutu dyskiem –było zgłoszone do Pana 
Burmistrza, by wymienić  grys na piasek. Pani Dyrektor prosiła również, żeby sprawdzić , czy 
jest to zgodne  z projektem -jak się okazało nie jest zgodne z projektem. 
Ponadto kamyczki , które tam się znajdują są roznoszone po boisku i po bieżni powodując 
uszkodzenie  boiska  tartanowego, gdzie może dojść do  przetarcia i po prostu do  zbyt 
szybkiego zniszczenia. 
Wobec tego prosiła, żeby  wymienić kamyczki na piasek. 
Poza tym boiska znajdują się  tuż przy ogrodzeniu zewnętrznym , a zaraz za płotem jest 
bardzo ruchliwa droga wojewódzka , którą jeździ dużo samochodów . 
Piłka często leci w kierunku jezdni, dlatego zamontowanie wyższego ogrodzenia tzw. piłko 
chwytów zapobiegłoby temu. 
Nadmieniła, iż na pewno od razu wszystkiego nie da się wykonać  , bo są to koszty. 
Pani Dyrektor proponowała , by zaplanować to na kilka budżetów gminy. 
 Poinformowała  także , iż  magazyn na którym nie ma elewacji – jest pokryty  eternitem 
prosiła, żeby ująć to również do wymienionych usterek. 
 
 
 
Następnie głos zabrał radny Olesek , który zgłosił, żeby  przy okazji inwestycji budowy 
POLO MARKETU” rozmawiać z inwestorem , aby podobnie jak z budową Biedronki 
(powstał dodatkowy parking) , by  wybudować np. szerszy chodnik na ul. Słubickiej w 
Rzepinie. 
Pytał , czy  władze miasta negocjowały z inwestorem tego przedsięwzięcia, żeby wybudować  
szeroki chodnik , gdyż  obecny jest bardzo wąski, ewentualnie wybudować drogę dojazdową 
?. 
 
Burmistrz Skałuba odpowiedział, iż jeśli  chodzi o świetlicę w Starkowie- jest tematem 
bieżących rozmów  władz gminy. Niemniej jednak odkupienie świetlicy jest uzależnione od 
sprzedaży dużego gruntu , na który niebawem zostanie ogłoszony przetarg. 
Wycena  obiektu w Starkowie jest wykonana. 
Władze gminy  mają to na uwadze, jednakże  w głównej mierze chodzi  o dokapitalizowanie 
budżetu gminy-dodaje burmistrz. 
Ponieważ wartość nieruchomości jest oszacowana na 650tys.zł. przy czym  dość znaczną 
pozycję  stanowi wyposażenie. 
 
Natomiast jeśli chodzi o obiekty sportowe w  szkołach – jest wiele potrzeb. 
Nieprawidłowości są zauważane , w związku z  czym  zostanie  wystosowane pismo do 
Inspektora Nadzoru o wyrażenie opinii pod kątem tych „ kamyków”. 
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Nadmienił, iż w założeniach inwestycyjnych nie były ujęte wszystkie elementy, a więc 
należałoby dodatkowo wykonać oświetlenie i monitoring na co gmina nie wyraziła zgody, 
gdyż miało to być wykonane zgodnie z kosztorysem inwestorskim i  ze środków  UE. 
Poza tym nic nie można zmieniać na własną rękę-dodaje burmistrz. 
 
Jeżeli chodzi o inwestycję - budowa Polo Marketu – czyniono  duży wysiłek, by  doszło do tej 
inwestycji. 
Jest przewidziany duży parking przed marketem. 
Gmina jest w stałym kontakcie z wykonawcą, a  przy okazji tej inwestycji gmina uzyskała 
materiał w postaci piasku, który będzie służył  w przyszłości do wykonania chodników  i 
dróg. 
 
Następnie radny Utracki poruszył kwestię  zamontowania piłko łapu również od strony szkoły 
w Kowalowie - jest to istotne ponieważ jest  nowa elewacja. 
 
Poza tym prosił o podanie więcej szczegółów nt. Firmy Lateria oraz  budowy wiatraków , i 
jaki jest  efekt rozmów z Prezesem Spółdzielni Mieszkaniowej w sprawie drogi wewnętrznej 
obok bloków na ul. Chrobrego w Rzepinie. 
 
Nadmienił  także , iż  widać skutki dużego natężenia samochodowego na obwodnicy Rzepina 
– ronda są  w bardzo złym stanie  , nawierzchnia również. 
Pytał, czy  jest jeszcze możliwość w ramach czynność Strabagu naprawić to. 
 
Radny Utracki poruszył także kwestię  nowo wybudowanego ronda na ul. Woj. Polskiego- 
jest  problem , ponieważ samochody zatrzymują się  przy szkole , a droga jest mocno 
zwężona , w zawiązku z tym jest problem wyminięcia się - pytał czy byłaby możliwość 
ustawienia znaku zakazu postoju aż do  Poczty? 
Podobna sytuacja jest przy sklepie ERA  i po drugiej stronie przy Restauracji „MAK” na ul. 
Woj. Polskiego. 
Droga w tym miejscu jest  mocno zwężona –  istnieje  także  niebezpieczeństwo. 
 
Burmistrz Skałuba odpowiedział, że jeśli chodzi  o piłko chwyty- jest to kwestia nałożenia 
odpowiednich pieniędzy na jednostki oświatowe dot. to także LO,  SP Nr 1 i przedszkoli, w 
których są również  pewne rzeczy do wykonania. 
 
Jeżeli chodzi o  budowę wiatraków- inwestycja idzie w dobrym  kierunku, budowa wiatraków  
ma ruszyć w 2012r.  
Natomiast co wstrzymywało inwestycję – otóż wstrzymywała sprawa związana z  linią 110 
KV od Sulęcina do Ośna łącznie z budową stacji transformatorowej. 
W chwili obecnej jest to już dopięte prawie do końca.  
Na budowę stacji transformatorowej jest zezwolenie  i w tym roku ma być postawiona. 
Jak wynika z zapewnień inwestora – inwestycja ma  być realizowana w 2012r. 
Aczkolwiek  wiąże się to  także z pewnymi inwestycjami na terenie gminy Rzepin m.in. 
odtworzeniem drogi  Rzepin-Lubiechnia W. w okolicach  byłej mleczarni, która pozwoli, by 
ciężki sprzęt mógł  dojechać na miejsce budowy. 
  
Jeżeli chodzi o firmę Lateria – odbyła się wizytacja tego zakładu. 
Jak wynika z  informacji Prezesa,  ruszyła już druga linia technologiczna do produkcji serów 
MOCCARELLA. 
Przedsiębiorstwo  idzie w dobrym kierunku. 
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Na dzień dzisiejszy przedsiębiorstwo to rozwija się i raczej jest pewne , że  będzie się nadal 
rozwijać-dodaje burmistrz. 
  
Jeżeli chodzi o obwodnicę -  obwodnica jest wpisana do zadań  Woj. Lubuskiego. 
 

Jeśli chodzi o spotkanie z Dyrektorem Zarządu Dróg Woj. – jest deklaracja , że do takiego 
spotkania dojdzie po 7 listopada 2011r. z radnymi i sołtysami tych miejscowości, które są 
zagrożone dużym natężeniem ruchu po otwarciu obwodnicy Ośna. 
 

Jeżeli chodzi o zniszczone drogi w związku  z budową autostrady- jest zapewnienie  
administratorów dróg , że po zakończeniu budowy  autostrady , który nastąpi w listopadzie 
Firma Strabag nie wyjedzie z  Rzepina. 
Dopiero w maju 2012r. zakończy działalność na terenie Gminy Rzepin. 
Czas ten będzie służył do odtworzenia tego, co zostało zniszczone podczas budowy 
autostrady. 
 
Jeżeli chodzi o drogę wewnętrzną przy blokach- w momencie kiedy Spółdzielnia 
Mieszkaniowa wykupywała teren od miasta został on sprzedany w kawałkach - sprzedano  
także drogę. 
Droga do cmentarza gdzie idą kondukty pogrzebowe  nie jest własnością gminy. 
W  związku  z tym powstał problem powiedział burmistrz – jest trzech właścicieli:  
Spółdzielnia Mieszkaniowa , Wspólnota Kolejowa i Gmina Rzepin. 
Należy dodać , że gmina ponosi koszty oświetlenia alejki i częściowego  utrzymania 
zimowego drogi .  
Niemniej jednak Pan Prezes stwierdził, że Spółdzielnia nie jest w stanie pokrywać kosztów 
utrzymania drogi, ponieważ środki te idą  „z kieszeni” członków Spółdzielni Mieszkaniowej- 
w czym ma rację-dodaje burmistrz. 
W związku z czym doszło do dwukrotnego spotkania , gdzie  uzgodniono, że  gmina będzie w 
części utrzymywała drogę, żeby  nie zamykać drogi dla  mieszkańców. 
Ponadto zostanie podpisane porozumienie pomiędzy Spółdzielnią , a Gminą dot. podziału 
kosztów i korzystania z dróg, łącznie z ubezpieczeniem dróg na koszt gminy. 
Burmistrz nadmienił, iż zostanie również wystosowane pismo do Wspólnoty Kolejowej o 
uwzględnienie  kosztów   na  zimowe utrzymanie dróg. 
 
Jeżeli chodzi o  parkowanie samochodów przy szkole. 
Burmistrz powiedział, że na pewno częściowo rozwiąże problem budowa parkingu przy 
Restauracji „Mak”. 
Ponieważ w przyszłym roku  właściciel planuje rozbudowę restauracji łącznie z  budową 
parkingu, korzystając z terenu przy ul. Lipowej oraz z terenu pomiędzy cmentarzem , a 
restauracją. 
Problem zwężenia jezdni pozostaje od ronda w kierunku Poczty i od strony ERY. 
Należy dodać, że  jest to związane ze zmianą organizacji ruchu oraz  kosztami, jeśli gmina  
podjęłaby temat zmiany ruchu.  
Natomiast bez wszelkich uzgodnień, burmistrz nie wyda decyzji o ustawienie znaku „zakazu 
zatrzymywania się”. 
 
Radna Wodara ponownie zabrała głos nawiązując do sprawozdania , które przestawiła – 
powiedziała, że była to inicjatywa Komisji Oświaty, żeby zapoznać się z działalnością 
placówek oświatowych i by  poznać ich bolączki. 
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Nadmieniła, iż na pewno  łatwiej zarządza się placówką , gdzie nie ma takich problemów jak 
odwodnienie szkoły- uważa , iż jest to sprawa priorytetowa. Dlatego radni będą musieli 
wybrać co jest ważne , a co ważniejsze. 
 
Poza tym poruszyła sprawę drogi  do cmentarza- jest propozycja  zamontowania monitoringu  
za blokami na ul. Chrobrego, ponieważ dochodzi  tam do dewastacji mienia, oczywiście 
niszczony jest także plac zabaw. 
 
Poruszyła również problem chodnika przy bloku Nr 47 na ul. H. Sawickiej. Chodnik jest w  
niektórych miejscach porośnięty do połowy drzewami  (choinkami) oraz zastawiony 
parkującymi samochodami, które zajmują kolejne pół chodnika. 
W związku z tym  jest problem przejścia  z dzieckiem po chodniku  ,  trzeba iść  ulicą, żeby 
dojść do przedszkola. 
Poruszyła także problem  śmieci, które są  porozrzucane przy pojemnikach na  
ul. Boh. Radzieckich. 
Pytała, także , czy  byłaby możliwość utworzenia  parkingu na placu przy Remizie OSP w 
Rzepinie- jest to propozycja mieszkańców. 
 
Następnie radna Konieczna pytała  jaki jest dalszy ciąg spotkania, które odbyło się w MDK z 
projektantem dot. rozbudowy hydroforni przy ul .Al. Wolności? 
Pytała także,  jaka jest szansa na dość szybkie odwodnienie  dolnych pomieszczeń 
 w SP Nr 1, żeby świetlica, która została przeniesiona  wróciła jak najszybciej na swoje 
miejsce. 
Ponieważ dzieci tego bardzo potrzebują. 
Obecna świetlica jest  dla nich niedogodna  i nieprzyjazna , bo są tam starsze dzieci. 
W imieniu rodziców, swoim i nauczycieli prosiła, aby świetlica jak najszybciej powróciła do 
użytku, co wiąże się z odwodnieniem pomieszczeń. 
Zdaniem radnej jest to sprawa priorytetowa. 
  
Natomiast radny Pych poinformował, że  swego czasu kilkakrotnie był poruszany problem 
wiaduktu na ul. Mickiewicza. 
Niejednokrotnie  radny Jarosik poruszał kwestię bezpiecznego przejścia i przejechania pod 
wiaduktem . 
W związku  z czym radny Pych postanowił  spotkać się   z  Naczelnikiem Stacji PKP  PLK, 
gdzie dowiedział się , iż w najbliższym czasie będzie  modernizowana linia Wrocław –
Szczecin, a  tym samym będzie modernizowany tor pomiędzy Jerzmanicami , a Rzepinem. 
Pan Naczelnik powiedział, żeby gmina  wystosowała pismo do PKP PLK . 
W związku   z czym  w imieniu Pana Naczelnika i swoim prosił , aby Pan Burmistrz 
wystosował pismo do PKP PLK z prośbą o modernizację wiaduktu, bo wiadukt jest 
własnością PKP i tylko PKP może wykonywać wszelkie prace. 
W związku z powyższym  być może uda się wykonać przejście dla pieszych pod wiaduktem. 
 
Ponadto poruszył kwestię  GRAFFITI – ponieważ płyty które były przymocowane do 
budynków  w chwili obecnej  zostały zerwane (zmurszały). Prosił o ponowne umieszczenie 
płyt , żeby młodzi ludzie mogli wykonywać swoje dzieła. 
 
Radny Radzik poruszył sprawę spotkania Dyrektora  Zarządu Dróg Woj.- ponieważ  
spotkanie po raz kolejny nie dochodzi do skutku. 
Nawiązał do pisma , które radni otrzymali właśnie od nowego Dyrektora. 
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W piśmie wymienia się prace , które zostały wykonane . Niestety w Kowalowie oprócz 
położenia nawierzchni  na odcinku drogi ,niewiele  zrobiono. 
Już od  4-lat  radny zgłasza problem niedrożnej studzienki , która łączy  ul. Słubicką z 
ul.Radowską - nie odbiera wody. 
Studzienka ta do dnia dzisiejszego nie została poprawiona. 
Występuje duży problem , gdyż woda spływa do parku i zalewa  obiekty w nim posadowione 
, 
następnie   wodami gruntowymi  przedostaje się do  piwnic, którą mieszkańcy muszą 
wypompowywać. 
Wobec tego proponował  , żeby przy ustalaniu wizyty z Dyrektorem Zarządu Dróg  wziąć pod 
uwagę również Kowalów.  
 
Ponadto poruszył  sprawę odwodnienia terenu przy ul. Słubickiej w Kowalowie przy tzw. 
„Barakach”. 
Nadmienił, iż ogródki , które tam się znajdują,  są zalewane. 
W związku   z czym należałoby sprawdzić , czy  tereny te są dlatego zalewane , że jest 
niedrożna 
studzienka na terenie Agencyjnym, czy występuje inny powód?. 
 
Prosił, aby pracownik zajmujący się sprawami melioracyjnymi w urzędzie  zrobił rozeznanie. 
Jeśli okaże się,  że studzienki są nie drożne, żeby wystąpić  z pismem do Agencji Własności 
Rolnej o udrożnienie tych studzienek. 
Wówczas być może problem ten zostałby rozwiązany. 
Nadmienił, iż jest tam  częściowo droga gminna i częściowo  teren , który jest drogą 
dojazdową do trzech budynków. 
Radny Radzik uważa , że jeśli przy tej drodze zostałby wykonany rów i  woda byłaby   
odprowadzona do rowu  melioracyjnego , wówczas  być może problem ten by się zakończył. 
 
Radny Szulc  poruszył kwestię terenu wokół szkoły Nr 1 w  Rzepinie i terenu wokół boiska 
Orlik, ponieważ  w tych miejscach gdzie brakuje płotu od strony byłej alei kasztanowej, 
istnieje niebezpieczeństwo, gdyż biegają tam dzieci i psy  również biegają. 
Swego czasu były obietnice, że zostanie ten teren zagrodzony. 
Prosił więc , by tym się zająć , bo jest to teren szkoły, a mało tego przejeżdża się przez 
bieżnię , która w tamtej części jest już zniszczona. 
 
Następnie głos zabrał radny Jarosik informując , iż jak już wszystkim wiadomo odbyła się 
wizytacja placówek oświatowych. 
W związku  z czym zwrócił uwagę na to, co już wcześniej było podkreślane przez radnych. 
Nadmienił, iż najważniejsze dwie inwestycje  oświatowe , które należy w najbliższym 
budżecie uwzględnić  to:  odwodnienie Szkoły Podstawowej Nr 1,  bo będzie gniła od dołu 
oraz remont dachu na budynku LO , bo będzie gnił o góry. 
  
 
Radna Wodara nawiązała do wypowiedzi radnego Pycha dot. GRAFFITI- powiedziała, że jest 
środowisko ludzi młodych , które trudni się sztuką tzw. GRAFFITI. 
Młodzi  ludzie swego czasu obiecali, że  kiedy powstaną płyty na których będą mogli 
malować ,  wówczas budynki zostawią w spokoju. 
 Temat jest ważny , w związku z czym   należy do tego powrócić -dodaje.  
 
Następnie głos zabrała  Pani Barbara Udziela  pytając, czy nowy kierownik administracyjny 
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zatrudniony w   ZE-AS  ma w zakresie obowiązków  również nadzór nad boiskami przy 
szkole  
w Kowalowie. 
 

 Ponadto głos zabrał Sołtys Kowalowa Pan Janusz Kołodziński informując, iż boiska , które  
wybudowano zostały nagrodzone przez Panią Marszałek. 
W dniu 26.11.2011r.  w Zielonej Górze Sołtys odebrał dyplom za  udział w konkursie 
pn.”Piękna Wieś Lubuska 2011”. 
Nadmienił, iż  Kowalów został dosyć wysoko oceniony. 
 

Ponadto  podziękował  za wybudowanie części chodnika  przy ul. Rzepińskiej. 
Ma jednak nadzieję, że w przyszłym roku budowa  chodnika zostanie dokończona - będzie to 
namiastka tego , że jednak coś się robi w Kowalowie. 
 

Następnie głos zabrał Sołtys wsi Starościn Pan Włodzimierz Niemier – w związku  z tym, że 
budowa świetlicy została wstrzymana prosił o wyznaczenie właściciela istniejącego budynku, 
gdyż w chwili obecnej obiekt ten nie ma właściciela. 
Sołtys przechowuje tam  ławki w okresie jesienno-zimowym i nie ma z kim podpisać umowy. 
Po drugie budynek ten przylega do placu zabaw. 
W chwili obecnej budynek jest w coraz gorszym stanie, dachówka spada prosto na  bawiące 
się dzieci. 
W związku  z tym, że została wstrzymana budowa świetlicy prosił o zabezpieczenie dachu na 
obecnym budynku  , ewentualnie odgrodzić budynek od placu zabaw, gdyż  zagraża 
spadaniem  dachówek , bądź cegieł na dzieci bawiące się nieopodal. 
Ponadto  jeżeli zostanie ustalony właściciel budynku , prosił o zabezpieczenie z drugiej strony 
tego budynku drzwiami , bo wchodzi tamtędy  młodzież i może tak się zdarzyć , że budynek 
może ulec całkowitej  dewastacji  lub też może zostać spalony. 
Sołtys powiedział, iż nie wie do kogo może wystosować pismo dot. zabezpieczenia tego 
budynku. 
 
Radny Jarosik ponowił  propozycję wydzierżawienia placu przy Technikum Leśnym  w 
Starościnie –z przeznaczeniem  na boisko. 
Nadmienił, iż  Starościn w inwestycjach jest  jakoś pomijany. 
To co Pan Sołtys zgłosił  , radny Jarosik zauważa to na co dzień. 
Jest zgoda  Ministerstwa już od roku i jako dyrektor TL, chętnie  by to uczynił tyle, że pod 
warunkiem, że  powstanie  tam boisko. 
 Uważa , że  Starościn zasługuje na to, żeby boisko powstało, które służyłoby i dla szkoły i 
dla mieszkańców, ale właścicielem byłaby gmina-dodaje. 
Pytał , co na to Pan Burmistrz? 
 
Ponadto Wiceprzewodniczący Dudzis zgłosił prośbę w imieniu mieszkańców ul. 
Sienkiewicza w Rzepinie , którzy proszą o posadzenie drzewek przy drodze  od ZAMK  w 
stronę bloków.    
 
 Ad.8. 
Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje, wnioski, zapytania i sprawy różne. 
 
 
Burmistrz Skałuba powiedział, że jeśli chodzi o monitoring – gmina może inwestować na 
swoim terenie , teren o którym wspomniała radna Wodara nie jest własnością gminy. 
Należy dodać, że są to koszty, poza tym nie ma tam łączy. 
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Gmina oczekuje na moment uruchomienia Internetu szerokopasmowego. 
 
Jeżeli chodzi o chodnik przy bloku Nr 47 na ul.H.Sawickiej – sprawa ta burmistrzowi jest nie 
znana. 
Wiceburmistrz Skwarek dodaje , że zna ten  temat-  powiedział, że są to świerki, które 
mieszkańcy sami posadzili wcześniej i powinni czuć się za to odpowiedzialni. 
W chwili obecnej chcą , żeby je zlikwidować. 
Niemniej przekaże temat dla Pana Moskalskiego, by udał się na miejsce i ocenił , czy jest 
możliwość wycięcia tych świerków, czy nie. 
 
Natomiast jeśli chodzi o parkowanie samochodów na chodniku – Wiceburmistrz powiedział 
,że jest tam parking. 
Zwrócił się do Pana Boberskiego , aby na najbliższym spotkaniu wspólnoty  
po prostu poprosił  , żeby mieszkańcy nie parkowali aut na chodniku tylko na parkingu. 
 
 
Jeśli chodzi o teren przy remizie – Burmistrz Skałuba powiedział, że teren był blokowany pod 
budowę   ronda. W chwili obecnej temat upadł. 
Aczkolwiek teren ten jest tylko w części własnością gminy , a w części własnością Pana J.S. 
Nadmienił, iż należy poczekać do  momentu modernizacji ul.Ośniańskiej - być może pojawi 
się  możliwość lepszego zagospodarowania tego terenu. 
 
Jeśli chodzi o spotkanie w MDK- powiedział, że było to jedno z kolejnych spotkań- 
frekwencja była bardzo mała.   
Dlatego  w tym momencie  nie można uzyskać odpowiedzi, czy ta inwestycja dojdzie do 
skutku, ponieważ cztery rodziny nie godzą się na rozbudowę hydroforni. 
 
Dlatego  osoby te zostaną zaproszone do burmistrza celem podjęcia kolejnych rozmów, lecz 
jaki będzie skutek nie wiadomo. 
Burmistrz uważa, że był to dobry moment, by  przygotować temat do ewentualnego 
skorzystania  z funduszy UE  jednakże, czy się uda nie wiadomo. 
 
Jeżeli  chodzi o odwodnienie piwnic w SP Nr 1 – temat burmistrzowi jest znany. 
Niemniej jednak  musi być sporządzona  ekspertyza , czym jest to spowodowane . 
Nadmienił, iż można odwodnienie wykonać na zasadzie drenażu, lecz na pewno nie w br. 
ponieważ trzeba zaplanować jakieś środki na ten cel. 
Jednakże kiedy to nastąpi nie wiadomo,  ponieważ nie jest znana skala problemu. 
Powiedział, że nie będzie to pocieszające dla dzieci, gdyż na pewno nie wrócą na świetlicę  w 
przeciągu kilkunastu najbliższych miesięcy. 
 
Jeżeli chodzi o GRAFFITI- płyty ktoś zdewastował ,  gmina jedynie uprzątnęła. 
Natomiast  należałoby się przymierzyć do zakupu płyt i ewentualnie uzupełnić. 
 
Jeśli chodzi  o Kowalów- burmistrz niejednokrotnie  podnosił temat na spotkaniach. 
Nowy dyrektor deklarował, że do  spotkania na pewno dojdzie, wówczas będzie  możliwość 
zgłoszenia wszystkich bolączek. 
 
Jeśli chodzi  o odwodnienie terenu przy barakach- temat ten pojawił się od momentu budowy  
stacji paliw w Kowalowie. 
Właściciel CPN jest gotowy wspólnymi siłami doprowadzić do odwodnienia tego terenu m.in. 
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drogi do baraków. 
Burmistrz nadmienił, iż podobno istnieje kanalizacja burzowa , która przechodzi w drodze 
gminnej –aczkolwiek zamkniętej przez Pana Stanisława B. 
W związku z czym  można by było po uprzednim wydaniu opinii eksperta doprowadzić do 
tego , aby  zmniejszyć ilość wody znajdującej się  na placu CPN , a tym samym 
spowodowałoby  to odwodnienie drogi prowadzącej do baraków. 
 
Jeżeli  chodzi o ogrodzenie boisk –burmistrz ma to na uwadze. 
 
Jeśli chodzi o dach na LO- jest wykonany kosztorys , niemniej  potrzebne są duże pieniądze, 
 ok.600 tys. zł. 
 
Jeśli chodzi o boisko w Starościnie- burmistrz powiedział, że wszystko zależy od finansów. 
Natomiast  jeśli chodzi o zabezpieczenie budynku – na pewno budynek będzie zabezpieczony. 
Jednocześnie  zwrócił się do Pana Boberskiego, aby  doprowadził  do tego , by podpisać 
umowę użyczenia i  przekazał klucze dla Pana Sołtysa od tego pomieszczenia. 
Natomiast jeśli chodzi o zabezpieczenie dachu na obiekcie w Starościnie - burmistrz  obiecał, 
że dach będzie zabezpieczony. 
 
Jeśli chodzi o nasadzenia drzewek przy ul. Sienkiewicza – temat został przyjęty- powiedział 
burmistrz. 
Następnie  radny Radzik ustosunkował się do wypowiedzi burmistrza, ponieważ dużo 
wcześniej radny zwracał uwagę na niedrożną studzienkę, kiedy droga była jeszcze na 
gwarancji. 
Powiedział, że do tej pory  ta studzienka nie została udrożniona. 
Dlatego radnego niepokoi fakt, że zbyt małe działania są  podejmowane ze strony urzędu 
,gdyż  wady te można było usunąć jeszcze w czasie trwania  gwarancji. 
 
 
Nadto radny Radzik   chciałby  usłyszeć od Pana Burmistrza , czy zostaną podjęte działania 
dot. odwodnienia terenu w Kowalowie. 
 
Burmistrz odpowiedział, że radni dobrze wiedzą, że wszystko wiąże się z finansami i na  
obecną chwilę nie udzieli odpowiedzi , czy podejmie działania w tej kwestii, czy też nie. 
 
Wcześniej była kwestia cmentarza w Kowalowie – została załatwiona. 
Temat budowy chodników w Kowalowie jest kontynuowany, a więc wszystkiego na raz nie 
da się wykonać – powiedział burmistrz. 
Inwestorem był Zarząd Dróg Wojewódzkich i to on wykonał odbiór, a więc  nie ma tu winy  
urzędu. 
Urzędnicy wysyłają pisma do dyrektora  na podstawie  interpelacji zgłaszanych przez radnych 
z Kowalowa. 
Niemniej burmistrz nie może zmusić dyrektora do zlikwidowania usterek, bo nie jest organem 
nadrzędnym nad Zarządem Dróg Woj. - jest nim  Marszałek Woj. Lubuskiego. 
Burmistrz zwracał  uwagę, lecz odpowiedź jest jednoznaczna - brak pieniędzy. 
Nadmienił, iż nie ma tu bezczynności urzędników. 
Przyznaje, że jeśli chodzi o  drogi  gminne - można rozliczać burmistrza. 
Natomiast w tym przypadku burmistrz może tylko prosić dyrektora. 
Jeśli chodzi o doprowadzenie do spotkania z dyrektorem Zarządu Dróg Woj.- również 
burmistrz nie ma na to wpływu. 



22 
 

 
Radny Radzik powiedział,  że na wspomnianym terenie jest  kanalizacja  melioracyjna 
dlatego prosił , aby udrożnić studzienki, żeby mogły odbierać wodę. 
Burmistrz powiedział, że jeśli chodzi o przeczyszczenie studzienek nie widzi problemu, 
zostanie  wystawione zlecenie dla PWK „EKO” celem ich udrożnienia. 
 
Natomiast jeśli chodzi o ustalenie zakresu obowiązków dla kierownika ZE-AS  - 
odpowiedzialny jest Dyrektor Krawczyk. 
 
Ad.9. 
 
Zamknięcie sesji. 
 
Wobec  zrealizowania  tematów obrad Wiceprzewodniczący Rady Jarosław Dudzis o 
godz.16.15 zamknął  XIV sesję Rady Miejskiej w Rzepinie. 
 
 
Protokółowała:                                                          Przewodniczył: 
 
M. Szewczyńska                                                                                                    
                                                                    Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej                    
                                                                      
                                                                                   (-) Jarosław Dudzis 


